
Z  Á  P  I  S  N  I  C  A 
z Valného zhromaždenia 

Pozemkového spoločenstva bývalých urbarialistov obce Oravský Biely Potok 
 konaného dňa 4.5.2024 o 14:00 hod. v KD Oravský Biely Potok 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 Počet prítomných: 165 členov z 314 členov, t.j 52,55 % 
2070,9 podielov z 3840 podielov, t.j. 53,93 % 

 Počet neprítomných 149 členov z 314 členov, t.j 47,45 % 
1769,1 podielov z 3840 podielov, t.j. 46,07 % 

 Počet členov celkom 314 členov, 3840 podielov podľa posledného výpisu 
 

Program: 

1. Prezentácia účastníkov od 13:30 hod 
2. Privítanie a úvod 
3. Voľba návrhovej komisie, zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
4. Kontrola prijatých uznesení 
5. Správy o činnosti za rok 2024 
6. Schválenie hospodárskeho výsledku za rok 2024 
7. Plán úloh na rok 2025 
8. Diskusia 
9. Návrh uznesenia, hlasovanie 
10. Záver 

 

K bodu 2:  Predseda pozemkového spoločenstva Dušan Pavčo otvoril valné zhromaždenie a privítal prítomných 
členov. Konštatoval,  že valné zhromaždenie je uznášaniaschopné – prítomných je 165 členov, ktorí vlastnia 
2070,9 podielov, čo predstavuje  53,93 % všetkých podielov. 
Oboznámil prítomných členov s programom valného zhromaždenia.  
Valné zhromaždenie schválilo program valného zhromaždenia. 

K bodu 3:  Predseda pozemkového spoločenstva Dušan Pavčo navrhol nasledovné: 
Návrhovú komisiu v zložení : Ing. Dušan Baranec , Ing. Martin Kubala, Pavol Samardák 
Zapisovateľa zápisnice : Ing. Dušan Števek 
Overovateľov zápisnice :  Milan Tekeľ, Marta Gibasová 
Valné zhromaždenie schválilo návrhovú komisiu, zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

K bodu 4:  Podpredseda pozemkového spoločenstva Ing. Dušan Števek zhodnotil uznesenia z roku 2024 a uviedol, 
že prijaté uznesenia posledného valného zhromaždenia boli splnené. 

K bodu 5:  Predseda pozemkového spoločenstva Dušan Pavčo predniesol Správu za rok 2024.  
V správe uviedol: množstvo vyťaženej drevnej hmoty za rok 2024 rozdelenej na urbár a osobitné 
obhospodarovanie, množstvo spracovanej drevnej hmoty na píle za rok 2024, základné štatistiky v lesopestovnej 
činnosti za rok 2024. Taktiež uviedol informácie o využívani eurofondov v roku 2024.  
Na záver zhodnotil prevádzku píla v roku 2024 a podal nové informácie ohľadom MVE.   

Odborný lesný hospodár Ing. Juraj Majerčák predniesol vyhodnotenie roku 2024 z pohľadu odborného lesného 
hospodára. Uviedol  štatistiku ťažby – spracovania kalamity, lesopestovných prác, zloženie drevín zalesňovania, 
rozlohu prijatých holín v roku 2024. V správe spomenul kontrolu ŠS LH a PPA na ukončený projekt zalesňovania, 



informoval o aktualizácii dokumentu DDS – Systém náležitej starostlivosti,aj o navrhovanej finančnej rezerve na 
budúce roky . Na záver spomenul oblasť certifikácie lesov. 

Ekonómka Ivana Kubalová predniesla Správu o finančnom hospodárení za rok 2024. 
V správe podrobne vysvetlila jednotlivé položky v častiach Náklady a Výnosy.   

Predseda dozornej rady Anton Tekeľ predniesol Správu dozornej rady za rok 2024. 
V správe uviedol: oblasti kontroly dozornej rady, štatistiku náhodnej ťažby,  predaja guľatiny a palivového dreva, 
ekonomické štatistiky prevádzky píla, náklady na lesopestovnú a ťažobnú činnosť. V správe uviedol: hospodársky 
výsledok za rok 2024 na prevádzke píla, pokles ťažby v porastoch pozemkového spoločenstva a porastoch, ktoré 
sú v nájme oproti minulým rokom.  Zhodnotil spoluprácu výboru  a dozornej rady ,využívanie eurofondov. 
V závere porovnal ekonomické zhodnotenie drevnej hmoty na prevádzke Píla oproti priamemu predaju. 

Valné zhromaždenie zobralo uvedené správy na vedomie. 

K bodu 6:   Na základe  Správy o finančnom hospodárení za rok 2024 výbor navrhuje: 
- zo zisku za rok 2024 vytvoriť finančnú rezervu na lesopestovnú činnosť vo výške 78 000,- € 
- doplatiť 1€/podiel za rok 2024 
- ostatný zisk za rok 2024 použiť na pokrytie nákladov pozemkového spoločenstva 

Valné zhromaždenie schválilo Správu o hospodárskom výsledku za rok 2024 a rozdelenie zisku za rok 2024 – 
zapísané v Uznesení. 

K bodu 7:  Podpredseda pozemkového spoločenstva Ing. Dušan Števek predniesol Plán úloh na rok 2025: 
1. Trvalé sledovanie aktuálnych výziev z eurofondov využiteľných pre naše pozemkové spoločenstvo. 
2. Maximalizovať zisk na prevádzke PÍLA 
3. Využívať železného koňa na prácu v lesných porastoch – výchova porastov + ťažba 
4. Vymeniť strešnú krytinu na prevádzke píla 
5. Udržiavať dočasné zvážnice , prednostne udržiavať cestu na Rovienky 

Valné zhromaždenie schvaľuje Plán úloh na rok 2025 – zapísané v Uznesení. 
 

K bodu 8:  

 Výbor pozemkového spoločenstva navrhuje:  
- dividendy a nájom vyplácať od sumy 5€, menšie sumy vyplácať sumárne raz za 4 roky 
- dividendy a nájom vyplácať aj poštovými poukážkami, poplatky strhnúť z vyplácanej sumy 
Valné zhromaždenie schvaľuje návrh na úpravu vyplácania dividend a nájmu- zapísané v Uznesení. 
 

 Výbor pozemkového spoločenstva informoval o záujme spoločnosti DANUCEM otvoriť kameňolom 
v lokalite Gagov breh. Navrhuje schváliť uznesenie v nasledovnom znení: 
Otvorenie kameňolomu v lokalite Gagov breh je možné len so súhlasom 80% všetkých podielnikov 
Pozemkového spoločenstva bývalých urbarialistov obce Oravský Biely Potok. Valné zhromaždenie 
poveruje výbor Pozemkového spoločenstva bývalých urbarialistov obce Oravský Biely Potok o 
uchádzanie sa o banské právo na lokalitu Gagov breh. 
Valné zhromaždenie schvaľuje návrh - zapísané v Uznesení. 
 

 Predseda spoločenstva Dušan Pavčo informoval o záujme o nevyužité reverzné čerpadlá - malá vodná 
elektráreň. Po konzultácii s prevádzkovateľom podobných zariadení , výbor navrhuje odpredať reverzné 
čerpadlá za adekvátnu cenu a začať odpis zmarenej investície. Po diskusii valné zhromaždenie schvaľuje 
nasledovné stanovisko – Do 6 mesiacov dať vypracovať odborníkom technické a právne stanovisko 
k aktuálnemu stavu „ Malá vodná elektráreň “. Zapísané v Uznesení. 
 

 Predseda spoločenstva Dušan Pavčo otvoril bod diskusie - prevádzka Píla. Detailne vysvetlil maximálnu 
snahu o ekonomickú efektivitu prevádzky, ktorá je limitovaná používaným technickým vybavením. Valné 



zhromaždenie prijalo nasledovné stanovisko – Valné zhromaždenie súhlasí s pokračovaním prevádzky 
Píla v terajšej podobe, s dôrazom na sledovanie ekonomiky prevádzky a hľadaním technických riešení 
na zvýšenie efektivity prevádzky. Zapísané v Uznesení. 
 

 Predseda spoločenstva Dušan Pavčo otvoril bod diskusie – lesné pozemky v Osobitnom obhospodarovaní. 
Spolu s odborným lesným hospodárom Ing. Majerčákom podrobne vysvetlili výhody obhospodarovania 
týchto lesných pozemkov formou nájomných zmlúv. Po diskusii valné zhromaždenie prijalo nasledovné 
uznesenie – Pripraviť nájomné zmluvy za rovnakých podmienok ako podpísané nájomné zmluvy 
s vlastníkmi bývalého „Združenia súkromných vlastníkov lesov“ – doba nájmu 10 rokov, cena 50€/ha. 
Zapísané v Uznesení. 
 

 Odborný lesný hospodár Ing. Juraj Majerčák podrobnejšie informoval podielnikov o potrebe certifikácie 
lesov a predniesol valnému zhromaždeniu informácie o dokumente DDS – Systém náležitej starostlivosti. 
Valné zhromaždenie schvaľuje aktualizácie v dokumente DDS – Systém náležitej starostlivosti - zapísané v 
Uznesení. 
 

 Predseda spoločenstva Dušan Pavčo informoval o zámere o odpredaj nevyužitého automobilu KIA Soul. 
Bližšie informácie a možnosť obhliadky na píle 
 

K bodu 9:  Návrhová komisia zostavila a predniesla uznesenie vyplývajúce z rokovania valného zhromaždenia. 
Valné zhromaždenie uznesenie prijalo všetkými prítomnými členmi pozemkového spoločenstva. 
Uznesenie je prílohou zápisnice. 
 
K bodu 10:  Predseda spoločenstva Dušan Pavčo poďakoval prítomným a ukončil valné zhromaždenie 
 

Zapisovateľ       ---------------------------------------------------- 

 

Overovateľ zápisnice     ---------------------------------------------------- 

 

---------------------------------------------------- 

 

 

---------------------------------------------------- 

       predseda pozemkového spoločenstva 

 

---------------------------------------------------- 

       podpredseda pozemkového spoločenstva 

  

                                                                                                               ---------------------------------------------------- 

        predseda dozornej rady 

 



Prílohy zápisnice: 

- Pozvánka na valné zhromaždenie 
- Prezenčná listina 
- Splnomocnenia na zastupovanie 
- Správa predsedu za rok 2024 
- Správa OLH za rok 2024 
- Správa o hospodárskej činnosti za rok 2024 
- Správa dozornej rady za rok 2024 
- Uznesenie Valného zhromaždenia 


